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Oblékání do krojů v knihovně
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Slovo starosty
Vážení spoluobčané,

srdečně vás zdravím na začátku jarního období a přeji 
příjemné čtení dalšího vydání zpravodaje. Zima už je 
snad za námi, i když ještě stále vystrkuje drápky v po-
době ranních mrazíků, které už stihly zlikvidovat květy 
meruněk.

Zima byla mírná, což bylo přínosem pro technické služby a roz-
počet na zimní údržbu, ale už méně přínosné pro přírodu a také 
pro lyžaře. Děti si moc sněhu neužily, ale za to si alespoň pár dní 
mohly zabruslit na nádrži u Šumáku nebo na velké „kaluži“ na poli 
za Močířem. K zimnímu období patří také tradiční kulturní akce. 
U nás proběhl myslivecký ples, hasičské šibřinky i dětské šibřin-
ky. Fašankovou obchůzku absolvovaly děti z mateřské školky, ale 
i soubor Kohútek a v pondělí Hútci. Proběhl obecní turnaj v kužel-
kách i dětské tandemy. Ve školním sále bylo možné si poslechnout 
koncert „Z filmu do pohádky a zase zpátky“ v podání Laury Mikel 
Vlkové a Radka Trupla nebo navštívit setkání heligonkářů, kde si 
zahrálo na tři desítky harmonik a heligonek. V knihovně proběhlo 
autorské čtení Hynka Čapky a připravují se další akce. Mimocho-
dem v zimních měsících jsme v knihovně trochu rekonstruovali, 
tak si čtenáři jistě všimnou. Nyní už kulturní výbor připravuje no-
vou akci, která se už ujala v mnoha jiných obcích. Jedná se o akci 
„Bánovský kotlík“ aneb kuchařská soutěž o nejlepší guláš v Báno-
vě. Letos bude nultý – zkušební ročník, a když se akce ujme, snad 
ji bude čekat ještě spousta dalších ročníků. Kromě soutěžních 
týmů bude akce samozřejmě i pro veřejnost, která bude guláše 
ochutnávat a hodnotit. Akce proběhne v sobotu 4. května v are-
álu pálenice, kde bude mimo gulášů také možnost zakoupit i něco  
k pití a pobavit se. Doufám, že se akce ujme i u nás a rád bych vás 
tedy všechny na ochutnávku gulášů pozval.

V zimě jsme mimo knihovnu opravili vlastními silami našich šikov-
ných zaměstnanců také zdi v kuželně sportovní haly a opatřili je 

novým nátěrem, který by tam snad už mohl vydržet déle. Řešíme 
také statiku budovy, protože se stále objevují další praskliny. Nej-
spíš bude potřeba i zasáhnout do střechy sportovní haly, jelikož 
při deštivém počasí ze stropů kape na hrací plochu. V březnu naši 
pracovníci položili nový gumový povrch na dětském hřišti u školy. 
Věřím, že obměnu povrchu děti i rodiče ocení, jelikož prašnost ka-
mínků byla značná a mimo to se kamínky nacházeli všude, včetně 
tenisových kurtů.

Malá stavební akce, avšak nejvíce viditelná, probíhá na hlav-
ní autobusové zastávce. Stará zděná čekárna byla odstraněna  
a nyní už čekáme na dodání nové skleněné. Bude širší i hlubší než 
ostatní skleněné zastávky, jelikož zde čekává nejvíce cestujících 
a také aby se zde mohli školáci schovat v případě horšího počasí, 
když čekají déle na autobus po vyučování. Vedle skleněné čekárny 
bude ještě jedna lavička a za čekárnou bude konstrukce pro po-
pínavé rostliny, která zakryje fasádu a také zamezí přístupu do 
mezery mezi skleněnou čekárnou a fasádou budovy. Důvod je asi 
jasný, prevence poškození fasády, malování jistých obrazců, po-
užívání prostoru jako WC a podobně. Navíc zeleň bude jistě hezčí 
než zeď. Majitel budovy bývalého květinářství a později drogerie 
si nechal opravit a zateplit zeď a prodloužit střechu, která původně 
přesahovala ze zastávky, jelikož budovy byly propojené. Co však 
bude v této budově zatím není jasné, ale majitel zvažuje proná-
jem, za který bych byl také rád, aby zde vzniklo něco, co mohou 
občané využívat. Ať už nějaké služby, obchod nebo občerstvení. 
Vedle budovy jsme při této akci zrekonstruovali chodník.

V březnu jsme zahájili opravu místní komunikace Nad Uličkou  
a v dubnu zahájíme výstavbu a opravu chodníku v celé trase ulice 
naproti sportovní haly. Nad Uličkou proběhlo i vložkování kanali-
zace, která již byla v dezolátním stavu. Chodník i silnice mají být 
hotové do konce června. 

Na hřbitově už je téměř dokončena zeď na pravé straně – za po-
mníkem rumunských vojáků. Stávající zchátralá zeď byl ponechá-
na na místě, jelikož jsou k ní přistaveny domy a různé skladovací 
objekty přilehlých domů, a tak ani zbořena být nemohla. Je z ní 
ale udělána gabionová zeď, kdy jsme nakotvili na zeď pletivové 
panely a mezeru vysypali kamenivem. Ke staré zdi tak stále prou-
dí vzduch, aby nevlhnula a zeď je přitom nová a myslím, že moc 
hezká.

Za zmínku jistě stojí také odkup areálu firmy VIZA, s.r.o. od pana 
Petra Zálešáka. Pro obec jsme areál odkoupili s výhledem do bu-
doucna. Prozatím budeme výrobní halu i celý prostor pronajímat 
kovovýrobě, nájemní smlouvu máme na dalších 5 let s možností 
prodloužení. Jakmile by obec v budoucnu potřebovala prostor pro 
výstavbu veřejně prospěšné stavby či stavby pro bydlení, máme 
prostor přímo zde, vedle obecního úřadu. 

V nejbližších dnech začne oprava fasády Junáškovy vily. Napláno-
váno na léto máme i odkanalizování dešťových vod základní školy, 
ale zatím nedorazilo rozhodnutí o poskytnutí dotace, tak snad se 
ho brzy dočkáme, ať můžeme začít. Čekáme i na stavební povolení 
k rozšíření silnice na Požárech, to bychom také chtěli co nejdří-
ve provést. Na podzim pak budou pokračovat výsadby větrolamů 
od letiště až nezdenickému katastru. O prázdninách chceme zre-
konstruovat veřejné osvětlení na Na Láně a Za Močířem. Projektů 
máme připravených stále hodně, pořád je co opravovat a vylep-
šovat. 

Vážení spoluobčané, přeji vám prosluněné dny bez jarní únavy  
a vždy s dobrou náladou!

Váš starosta Marek Mahdal
Demolice staré zastávky a nové prostorové řešení
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Z jednání zastupitelstva obce Bánov
ze dne 14.12.2023  
(úplné znění usnesení na www.banov.cz/uredni-deska)

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• Rozpočet obce Bánov na rok 2024.

• Rozpočet ZŠ Bánov na rok 2024. 

• Rozpočet MŠ Bánov na rok 2024. 

• OZV o místním poplatku za užívání veřejného prostranství.

• OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového  
 hospodářství. 
 + Pravidla k Motivačnímu a evidenčnímu systému pro  
 odpadové hospodářství (MESOH) v obci Bánov + Přílohy  
 k pravidlům MESOH č. 1,2,3,4,5,6.

• OZV, kterou se zakazuje konzumace alkoholických nápojů na  
 vymezených veřejných prostranstvích.

• OZV, kterou se vydává požární řád obce.

• Jednací řád Zastupitelstva obce Bánov.

• Smlouva o dílo na akci „Komunikace pro pěší Bánov“, uzavřená  
 mezi Obcí Bánov, Bánov č. 700, 687 54 a SILAMO s.r.o.,  
 U Porážky 2337, 688 01 Uherský Brod. Cena za celé dílo činí:

 Cena bez DPH – úsek 1 – Oprava chodníku 1 120 950,31 Kč 
 Cena bez DPH – úsek 2 – Výstavba chodníku 1 238 785,06 Kč 
 Celková cena bez DPH   2 359 735,37 Kč.

• Smlouvu o dílo na akci „Obnova místní komunikace Nad Uličkou  
 v obci Bánov“, uzavřenou mezi Obcí Bánov, Bánov 700,  
 687 54 a STRABAG a.s., Kačírkova 982/4, Jinonice, 158 00 
  Praha 5. Cena díla je 5 102 827,75 Kč bez DPH. 

• Dodatek č. 1 ke smlouvě o spolupráci na projektu: „Efektivní  
 a moderní komunikace obcí Sdružení místních samospráv ČR“,  
 uzavřený mezi Sdružením místních samospráv České republiky,  
 z.s., Nábřeží 599, 760 01 Zlín – Prštné a Obcí Bánov, Bánov  
 č. 700.

• Doplnění kulturního výboru: od 1.1.2024 bude členem  
 kulturního výboru Božena Šopíková.

• Střednědobý rozpočtový výhled Obce Bánov na roky  
 2025 – 2027.

Název organizace Dotace na 
2024

SDH 20 000

Český zahrádkářský svaz 7 640

ZO chovatelů holubů 7 000

FS Kohútek + dětský soubor 80 000

Soubor Hútek 40 000

Český svaz včelařů 25 000

TJ Sokol 55 000

Kynologický klub 20 000

Klub seniorů 55 000

Dechová hudba Bánovjanka 20 000

Bánovské Zpěvule 40 000

FC Bánov 195 000

Spolek Myslivců 20 000

Skautský oddíl 20 000

HC Kohůti 10 000

Soc. služby /zdravotně postiž./ 15 000

Malovaný kraj 3 000

Farnost Bánov 160 000

Charita Uh. Brod 81 670

Naděje 18 000

Sociální služby UH, Na Bělince 20 000

ZO ČSOP Buchlovice 1 000

Tenisový klub 10 000

Linka bezpečí 10 000

Soc. služby Nezdenice 20 000

Pahop, paliativní péče 15 000

Martin Helebrand 10 000

Provoz SH - TJ Sokol 80 000

Provoz SH - ZŠ 180 000

Celkem: 1 238 310 Kč

Seznam dotací pro neziskové organizace  
na rok 2024

Oprava hřbitovní zdi
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ze dne 14.12.2023  
(úplné znění usnesení na www.banov.cz/uredni-deska)

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• Program a ověřovatele zápisu Mgr. Kateřina Nováková a Jan  
 Vaňhara.

• Rozpočtová opatření č. 7/2023: 
 1/ Dotace ze SFŽP 
 2/ Dotace na lesy od MZ na přibližování koněm

• Rozpočtová opatření 1/2024: 
 1/ Dotace ve schváleném rozpočtu 2024 a přišli do konce roku  
 2023 
 2/ Odúčtování dotací, z rozpočtu 2024 
 3/ Zaúčtování dotací do výdajů a zbytek financování  
 4/ Dotace, které přijdou 2024 /máme rozhodnutí/

• OZV o místním poplatku ze psů. Datum účinnosti od 1.1.2025. 

• Smlouva o zřízení věcného břemene mezi Obcí Bánov, Bánov č.  
 700, 687 54, jako povinným a GasNet, s.r.o., Klíšská 940/96,  
 Klíše, 400 01 Ústí nad Labem, zastoupeným GasNet služby,  
 s.r.o., Plynárenská 499/1, Zábrdovice, 602 00 Brno, jako  
 oprávněným. Předmětem je „služebný pozemek“, na parc. č.  
 3155/4, 3155/1 a 4361/20 – plynárenské zařízení. Věcné  
 břemeno bude zřízeno úplatně, a to za jednorázovou náhradu  
 v celkové výši 17 930,- Kč včetně DPH.

• Prodej pozemku parc. č. st. 1151 o výměře 21m2, vzniklého dle  
 GP č. 1324 – 29/2023, v k.ú. Bánov. Žadatel Obec Suchá Loz,  
 Suchá Loz č. 72, 687 53. Na pozemku stojí již zkolaudovaná  
 „Zvonice sv. Jana Křtitele“. Cena 200,- Kč/m2. Cena celkem  
 4 200,- Kč. Záměr prodeje pozemku byl vyvěšen na úřední  
 desce od 12.2.2024 do 28.2.2024.

• Smlouva o dílo na akci „Výsadba zeleně v extravilánu obce  
 Bánov, k.ú. Bánov“, uzavřená mezi Obcí Bánov, Bánov č. 700,  
 687 54 a KAVYL, spol. s r.o., Mohelno 563, 675 75 Mohelno.  
 Cena díla celkem 1 883 000,- Kč bez DPH.

Fašank Hútku

• Kupní smlouva uzavřená mezi Obcí Bánov, Bánov č. 700, 687  
 54, jako kupujícím a Unikont Group s.r.o., Služeb 609/6, 108  
 00 Praha 10 Malešice, jako prodávajícím. Předmětem smlouvy  
 je „Víceúčelový komunální stroj“. Cena bez DPH činí  
 1 872 300,- Kč.

• Směna pozemku 2037/5 v k.ú. Bánov, o výměře 66 m2,  
 vytvořeného dle GP 1464-39/2023, ze dne 8.1.2024, ve  
 vlastnictví Obce Bánov, za pozemek 4768/5 v k.ú. Bánov, o  
 výměře 8 m2, ve vlastnictví Josefa Polanského, Bánov 353.  
 Rozdíl výměry doplatí Josef Polanský Obci Bánov za cenu 200,-  
 Kč/m2. Celkem 11 600,- Kč. Záměr směny pozemku byl  
 vyvěšen na úřední desce od 12.2.2024 do 28.2.2024.

• Pronájem pozemku p.č. 6/5 v k.ú. Bánov, o výměře 1851 m2,  
 ostatní plocha a p,č. st 943/1 v k.ú. Bánov, o výměře 854 m2,  
 zastavěná plocha a nádvoří, včetně budovy bez čp (stavba pro  
 výrobu a skladování). Pronajímatel: KSKOVO s.r.o., čp. 434,  
 687 54 Bánov, IČ: 02864118, s platností od 1.3.2024 na dobu 5  
 let. Cena za pronájem činí 53 868,- Kč / měsíc bez DPH. Záměr  
 pronájmu pozemku byl vyvěšen na úřední desce od 12.2.2024  
 do 28.2.2024.

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
• inventarizační zprávu Obce Bánov za rok 2023, která byla  
 vypracována v souladu s ustanoveními zákona č. 563/1991 Sb.,  
 o účetnictví, vyhláškou č. 410/2009 Sb., Českými účetními  
 standardy a vyhláškou č. 270/2010 Sb., o inventarizaci majetku  
 a závazků a Směrnicí pro provedení inventarizace.

• inventarizační zprávu Mikroregionu Východní Slovácko za rok  
 2023, která byla vypracována v souladu s ustanoveními zákona  
 č. 563/1991 Sb., o účetnictví, vyhláškou č. 410/2009 Sb.,  
 Českými účetními standardy a vyhláškou č. 270/2010 Sb.,  
 o inventarizaci majetku a závazků a Směrnicí pro provedení  
 inventarizace.
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Martin 
Helebrand 
mistr světa ve Spartan race

Dobrý den Martine,
představte se na úvod našim čtenářům, prozraďte nám 
něco o sobě, kde jste vyrůstal, co jste studoval, kdy jste 
přišel do Bánova.

Zdravím čtenáře Bánovského zpravodaje.
Narodil jsem se v Třinci, kde jsem chodil i na základní školu a od  
7. třídy jsem studoval gymnázium. V mladí jsem hrál hokej za Třinec 
a také dělal atletiku. Při gymplu jsem hokeje a atletiky nechal, poz-
ději jsem se ke sportu vrátil, ale byl to hokejbal. Ve 20 letech jsme 
se přestěhovali do Valašského Meziříčí, kde jsem hrál okresní soutěž 
ve fotbale. Po seznámení s mou manželkou, která pochází z Újezdce 
u Luhačovic, jsme spolu nejprve bydleli Uh. Brodě a po narození 
prvního syna Nicolase jsme koupili barák v Bánově, kde žijeme už  
9 let a narodil se nám zde i druhý syn Samuel.

Už jsme zmínili, že jste mistrem světa ve Spartan race, po-
pište nám Váš sport, jak jste se k němu dostal a jak dlouho 
se mu věnujete? 

Sport, kterému se věnuju je překážkový závod Spartan Race a věnuji 
se mu 4 roky. Je to běh na různé vzdálenosti, 7 km, 11 km a nejdelší 
je 22 km. V každém jsou různé překážky, které musí člověk zdolat, 
ať už je to různé ručkovaní, plazení pod ostnatým drátem, nošení 
těžkých břemen, tak i hod oštěpem na terč. Při nezdolání překážky 
se musí vždy oběhnout trestný okruh nebo udělat 30 angličáků.

Milí čtenáři, 
v tomto čísle Vám přinášíme rozhovor s Bánovjanem - 
Martinem Helebrandem - čerstvým mistrem světa ve 
Spartan race.

Kde se konalo mistrovství světa? A jaké byly soutěžní dis-
ciplíny?

Mistrovství světa se každý rok koná v Řecku ve Spartě. Jsou to 
všechny tři závody během tří dnů. Časy se sčítají a následně je vy-
hlášený Mistr světa. Mně se podařily vyhrát i všechny tři dny, takže 
i celkově to dopadlo, že jsem vyhrál. Za všechny tři dny jsem nedal 
jen jednu překážku, a to byl hned v prvním závodě oštěp, tak jsem 
musel běžet trestný okruh s 30 kg řetězem. Ale ani to mě nezastavi-
lo. Celkově za tři dny bylo asi 80 překážek, a až na tu jedinou, jsem 
všechny zdolal.

Jaký je to pocit stát se mistrem světa? Jak jste to prožíval? 
A jak to s Vámi prožívala Vaše rodina?

Pocit stát se mistrem světa je nepopsatelný, ještě teď, když na to 
vzpomínám, mám husí kůži. V posledním závodě, když jsem zdolal 
poslední překážku a chybělo mi do cíle nějakých 200 metrů, tak 
jsem běžel a vůbec nic jsem přes slzy štěstí neviděl. Když jsem volal 
po závodě manželce, tak jsem nemohl ani mluvit a brečeli jsme oba. 
Rodina se mnou prožívá všechny moje závody, a mistrovství byl vr-
chol. Z veliké časti na tom mají podíl, protože nebýt mojí rodiny, tak 
bych nebyl tam, kde jsem.

A nejenom ve sportu, ale i v osobním životě. Tak moje milovaná 
ženo Jíťo, Nicolásku a Samíku - děkuji, že vás mám.

Co pro Vás bylo během sezóny nejtěžší? Byly nějaké kruš-
né chvíle?

Pro mě nejtěžší na sezóně bylo asi, když se objevilo nějaké zranění, 
tak se hlavně hlídat, abych to doléčil. Někdy to nešlo a musel jsem 
udělat kompromis a jít trénovat s rizikem zhoršení, ale naštěstí se 
to vždy zlepšilo. Ale úplně nejhůř mně bylo na mistrovství světa, 
kdy se mi odpoledne, po druhém závodě, zanítil palec a noha otekla 
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až ke kotníku. A já si říkal, je to v háji, zítra poslední závod a tohle 
se stane. Zvážil jsem všechny varianty, čekat, co bude, se mi do 
druhého dne nechtělo, tak jsem vzal nůžky, píchl pod odchlíplý ne-
het, prořízl to a vše vytlačil. Pak jsem namazal nohu mastí a šel si 
lehnout. V noci jsem ještě dvakrát namazal a do rána noha splaskla. 
Tak jsem si řekl, že před závodem nasadím botu a sundám až v cíli. 
Noha nakonec vydržela, já vyhrál a dá se říct, že při tom závodě, 
který byl 26 km dlouhý, ze mě asi vše spadlo, projevily se všechny 
ty tréninky a běželo se mi nejlépe z celého roku.

Dostat se na světovou úroveň vyžaduje určitě i řádnou pří-
pravu, jak se na závody připravujete?

Příprava je různá. Zkouším různé překážky, někdy cvičím s činka-
mi, ale z 90% se zaměřuju na běh. Hlavně běhám v horách, kop-
ce, takže Bílé Karpaty jsou moje tréninkové hřiště, a i když trénin-
ky bolí, tak je to v tom lese neskutečný relax. Tréninky si sestavuji 
sám, jsem na sebe dost tvrdý a snažím se pořád něco zlepšovat.

Co kromě sportu děláte? Jaká je Vaše profese? Máte čas  
i na nějaké další koníčky?

Já kromě toho že běhám, tak chodím do práce. Pracuji jako klem-
píř a oplechovávám obytné kontejnery. Z části beru tuhle práci jako 
trénink rukou na závody, protože dělat celou směnu s vrtačkou je 
někdy záhul. Jinak když je čas, tak jezdíme s rodinou na výlety, ob-
čas nějaká vyjížďka na kole, ale v posledním roce bylo kvůli mé pří-
pravě času poskromnu, tak jim mám co vynahrazovat.

Máte ještě nějaký nesplněný cíl? Nebo jaký je Váš další 
sportovní (klidně i nesportovní) sen?

Nesplněný cíl – to je těžké, protože já si své cíle vždy pokouším po-
sunovat dál a dál. Teď pro mě bude určitě důležitá příprava na tuhle 
sezónu, v září mě čeká mistrovství Evropy v Rakousku a snad i ob-
hajoba mistrovskeho titulu v listopadu v Řecku, ale ještě vše musím 
zvážit a probrat s rodinou. A taky hlavně vydržet zdravý.

Martine děkujeme za rozhovor a přejeme hlavně hodně 
zdraví a spoustu dalších (nejen) sportovních úspěchů, ať 
se Vám daří!

za redakční radu 
Hana Zálešáková
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I v roce 2023 se toho v Kynologickém klubu Bánov už 
tradičně hodně událo. 

Na jaře 1. dubna a potom znovu 29. dubna jsme se zapojili do kaž-
doroční dobrovolné akce „Ukliďme Česko a Bánov“ a v okolí prostor 
spolku na „Skaličkách“ jsme posbírali odpadky a postupně je odvez-
li na sběrný dvůr OÚ Bánov. Bánovské léto podpořily prací v baru 
naše členky Romana Thořová a Jarka Kandrnálová. Jednou z našich 
dobrovolných činností jsou každoročně pořádané akce za spoluprá-
ce POLICIE ČR. A tak ve čtvrtek 1. června, proběhl v prostorách 
spolku „Den dětí pro Základní školu Bystřice pod Lopeníkem“, což 
byly ukázky práce psovodů POLICIE ČR a Městské policie Kromě-
říž, dále pak soutěže a hry pro děti. Akci připravily a koordinovaly 
Martina Josefíková a Eva Kašná, a z ohlasu dětí, učitelek a ředitelky 
ZŠ Bystřice, která nás na akci také osobně navštívila, měla akce vý-
borné hodnocení.

Kynologický klub Bánov - sezona 2023

Výcvikovou a tréninkovou činnost spolku reprezentují pravidelné 
nedělní tréninky od 8.oo do 11.oo hod, které jsou zaměřeny na spl-
nění zkoušek z výkonu psů a přípravy na chovnost psů. Celoroční 
výcvikovou přípravu jsme se pokusili vyhodnotit v sobotu 11. listo-
padu „Hodovým klubovým závodem“. K posouzení byl pozván ně-
kdejší Mistr ČSSR ve výkonu psů pan Antonín Lysoněk z Uh.Brodu. 
Nakonec se před rozhodčího postavilo 6 psovodů: Tom Vítek, Mi-
lan Surý, Mirek Kandrnál, Michal Kašný, Martina Josefíková a Julie 
Kašná. Vítězem závodu všech byla vyhlášena juniorka Julie Kašná 
s fenkou Sisi, plemene Kavalír King Charles Spaniel. Pozitivní vy-
hodnocení akce od p. Lysoňka a ujištění, že mladí psi a psovodi by 
měli oficiální zkoušky bez problémů splnit, nás motivuje pro další 
tréninky a cílenou přípravu.

K tréninkům psů patří přípravy na chovatelské akce a výstavy. Tady 
jsou naše výsledky stabilně výborné. Na jaře na chovné bonitaci v 
Nivnici nás reprezentoval německý ovčák UFO Haus TRIPLET, ma-
jitelů Evy a Michala Kašných s hodnocením 5JX1/P – I. třída chov-
nosti. UFO v r. 2023 ještě získal na výstavách v nejvyšší třídě tj. 
třídě dospělých 6.5. v Beckově_R: Wischalla /DE/ Výborný 2, 7.5. 
ve Zlechově_R: Strouhal /CZ/ Výborný 3 a 28.5. v silné konkurenci 
v Zubrohlavě_rozhodčí Hassgall /DE/, Výborný-1 Oblastní vítěz. Na 
podzim na chovné bonitaci německých ovčáků v Náměšti na Hané, 
Michal a Eva Kašní s fenkou Prariss Adrianka získali hodnocení 
5JX1/P – I.třída chovnosti, čímž patří Pariss mezi nejlepší jedince 
na této akci. Pariss také v „královské“ třídě dospělých, předváděná 

Julinkou Kašnou, skončila na výstavách 9. září ve Smižanech_R: 
Lisoňová /SK/ Výborná-2, 16.9. v Mestečku_R: Fiala /CZ/ Výbor-
ná-4. Ve slovenském Mestečku nás ještě s Michalem Kašným repre-
zentovala jako VD-2 ve tř.mladých XALY Haus TRIPLET. V neděli  
10. prosince na MVP Nitra s Michalem Kašný fenka ZENTA Haus 
TRIPELT zvítězila ve třídě dorostu.

Při hlavní kynologické činnosti ve spolku je pro nás neméně důležité 
zázemí spolku, zejména chata a tréninkové prostory, které jsou pro 
nás výchozím bodem a reprezentují nás mj. i před potenciálně no-
vými členy, jak z řad mládeže, tak před návštěvami ve spolku, při 
spolupráci s Policií a spřátelenými spolky, se kterými trénujeme. 
Pokud jsme v roce 2022 hodnotili, že proběhlo neuvěřitelných 28 
brigád, tak za rok 2023 to bylo doslova neuvěřitelných 69 brigád-
nických akcí, zaměřených především na dokončení započaté re-
konstrukce klubovny a zbudování nového přístavku pro sklad dřeva  
a sociální zařízení. Pokud vezmu v úvahu, že rok má 52 týdnů, tak 
je to skutečně neuvěřitelný výkon, za který tímto moc děkuji všem 
členům za jejich osobní aktivitu a čas věnovaný spolku. Děkuji tímto 
také hlavním finančním podporovatelům činnosti spolku, bez kte-
rých by to zvládnout nešlo. 

Děkuji všem členům spolku za odvedenou neziskovou činnost  
a práci, osobně investované peníze a čas pro druhé, a všem přejeme 
mnoho zdraví, štěstí a úspěchů v roce 2024!

Ing. Michal Kašný, předseda spolku 
Foto: Eva Kašná
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N O V Ě  O T E V Ř E N É  K V Ě T I N Á Ř S T V Í

- Č E R S T V É  Ř E Z A N É  K V Ě T I N Y

–  O R I G I N Á L N Í  K Y T I C E  A  K V Ě T I N O V É  B O X Y

–  P O K O J O V É  A  V E N K O V N Í  R O S T L I N Y

–  V Ě N C E ,  D E K O R A C E  A  K V Ě T I N Á Č E

–  S V A T E B N Í  K V Ě T I N Y  A  V Ý Z D O B A

–  S M U T E Č N Í  K Y T I C E  A  A R A N Ž M Á

- D O R U Č O V Á N Í  K V Ě T I N

a t e l i e r p a v i l o n

A t e l i e r  P a v i l o n

S u c h á  L o z ,  U  H řb i t o v a

+ 4 2 0  6 0 8  4 0 0  0 1 1

V L A S T N Í  P A R K O V I Š T Ě

O b j e d n á v k y  n a  t e l e f o n :

NABÍZÍME ZAHRADNÍ PRÁCE:

SLUŽBY PRO
DŮM A
ZAHRADU
NABÍZÍME STAVEBNÍ PRÁCE:

pokládku zámkové dlažby              
a zatravňovacích tvárnic

výstavbu plotů                               
a opěrných zídek

osazení obrubníků                  
a palisád

bourací a výkopové práce

montáž sádrokartonů

sečení trávy

stříhání živých plotů

kácení stromů                           
a odstraňování pařezů

štěpkování větví

KONTAKT:

mob.: +420 736 740 053

mob.: +420 776 673 909

e-mail: domyzahrady@seznam.cz

opravy komínů
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Zelený čtvrtek 28. 3. 2024

Mše svatá na památku Poslední večeře v 18:30 hod. 
Kostel bude otevřen k soukromé modlitbě do 20:00 hod. 

Velký pátek 29. 3. 2024

Křížová cesta na Skalu v 14:00 hod. od kostela  
(v případě nepříznivého počasí v kostele).  
Velkopáteční obřady na památku Ježíšova umučení  
v 18:30 hod. 
Kostel bude otevřen k soukromé modlitbě do 20:00 hod. 

Bílá sobota 30. 3. 2024

Kostel bude otevřen k návštěvě „Božího hrobu“ v době  
9:00 – 16:00 hod.  
Modlitba Korunky k Božímu Milosrdenství v 15:00 hod.  
v kostele  
Začátek Velikonoční vigilie v 20:00 hod.

Slavnost Zmrtvýchvstání Páně 31. 3. 2024

Mše svatá v 10:30 hod. Na závěr bohoslužby bude žehnání 
velikonočních pokrmů.

Pondělí velikonoční 1. 4. 2024

Mše svatá v 8:15 hod

Velikonoce 2024 v kostele sv. Martina v Bánově
Půst a Velikonoce v křesťanství
Velikonoce jsou největší křesťanské svátky, připomínka Zmrt-
výchvstání Ježíše Krista. Slaví se o neděli po prvním jarním úplň-
ku. Předchází mu postní doba, která začíná popeleční středou  
a má 40 dnů. Do tohoto počtu se nepočítají neděle, včetně nedělí 
má tedy půst 46 dnů. 

Poslední tři dny postní doby jsou: 

Zelený čtvrtek – připomíná se Ježíšova poslední večeře a zatče-
ní. Označení „zelený“ bylo přejato z němčiny, kde pravděpodob-
ně došlo ke zkomolení Greindonnerstag (lkavý čtvrtek) právě na 
Gründonnerstag (zelený čtvrtek). 

Velký pátek – připomíná se Ježíšovo ukřižování a uložení do hrobu. 

Bílá sobota – den, kdy Ježíšovo Tělo leželo v hrobě. Tento den má 
bohoslužba začínat až po setmění a patří už k Velikonoční neděli. 
Při této „vigilií“ přijímali dospělí křest a označení „bílá“ je odkaz na 
barvu oděvu nově pokřtěných. 

Prvním „nepostním dnem“ je Velikonoční neděle – připomínka  
Ježíšova vzkříšení.

Radostné a požehnané prožití svátků Ježíšova vzkříšení přeje

P. Jiří Putala, farář

Pokud si k tomu představíte i šálek kávy, nějakou sladkost a setká-
ní s přáteli, příjemné posezení můžete zažít také ve Farní kavárně. 
Tuto aktivitu jsme začali provozovat na farní zahradě minulý rok  
a každé setkání mělo úspěch. Farní kavárny na zahradě fary probí-
hají nepravidelně, v neděli po mši svaté v Bánově v době od jara do 
podzimu. Jde o velmi příjemné neformální setkání farníků a kama-
rádů, kde si můžete na chvilku příjemně posedět a popovídat si se 
všemi, které jinak moc často nevídáte. Kávu, popř. nějakou malou 
sladkost k ní, připravují dobrovolníci z řad rodin a farníků. Zváni na 
kavárnu jsou všichni, kteří jdou ze mše svaté, popř. jdou na pro-
cházku kolem.

Betlém je díky své velikosti umístěn na zdejší krásné historické 
faře, kde nás už čekal autor betlému pan Jan Vysloužil. Ten dětem 

Také se už těšíte na první paprsky slunce, kterým  
nastavíte tvář a užijete si klid a pohodu?

I letos v adventu Žirafínek vyrazil na návštěvu celod-
řevěného mechanického betlému, tentokrát do Rudic. 

Jaro začíná 
i ve farní kavárně

S Žirafínkem za betlémem

Od jara se opět otevře brána na farní zahradu, kde se budou konat 
Farní kavárny. Pokud tedy uslyšíte v ohláškách informace o tom, 
kdy kavárna bude, nechejte se zlákat vůní kávy, chutí zákusků a při-
dejte se. Jestliže byste měli zájem pohoštění na kavárnu připravit, 
prosíme ozvěte se Otci Jiřímu. Na všechny se moc těšíme.

Kristýna Mikulčíková

poutavě povyprávěl o své práci a trpělivě odpovídal na otázky dětí 
i dospělých. Po spuštění betlému jsme se nedokázali od jednotli-
vých figurek a výjevů odtrhnout. Zajímavým zpestřením pro nás 
byla možnost prohlédnout si mechanické strojky pohánějící figurky 
ze zadní strany betlému. Na závěr nám pan Vysloužil ukázal místní 
malebný kostelíček, který je v porovnání s naším jako pro panenky 
a dětem se moc líbil. 

Petra Procházková
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Včelí zajímavosti
Začátek jara je pro včelaře tím nejkrásnějším obdobím 
roku. Sedíte před úlem, pozorujete jejich živé hemže-
ní a pracovitost a nasáváte omamnou vůni, kterou úl 
vydává.

Cítíte pokoj a klid na duši. Svítí na Vás jarní sluníčko a uvědomujete 
si, jak je včela úžasný tvor, který s námi obývá Zemi přinejmenším 
od dob dinosaurů a pořád funguje jejich úžasné společenství stejně. 
A jak víme, že naše milé včelky jsou tady již tak dlouho? Z nálezů 
starých jantarů, ve kterých je tento hmyz zataven. Vědci tvrdí, že 
se na Zemi mohly objevit dokonce ještě dříve, asi před 120 miliony 
lety! 

A to zdaleka není jediná věc, která nás na nich tak fascinuje. Podí-
vejme se na některé další.

🐝 Ke vzniku jednoho kilogramu medu je potřeba asi 10 milionu  
 květů, což je životní cyklus asi 111 včel, a ty u toho naletí  
 vzdálenost rovnající se cestě asi 4x kolem Země. Včela létá  
 rychlostí cca 28 km/h a běžně se dostává asi 5 km od úlu.

🐝 Většina medu, který včely vyrobí, se neocitne u včelaře,  
 nýbrž je snědena včelami samotnými. Průměrné včelstvo  
 spotřebuje 70 až 110 kilogramů medu. Dále, ze 100 g pylu  
 můžete získat tolik aminokyselin jako asi z 0,5 kg masa  
 nebo 7 vajec. 

🐝 Věděli jste, že také slavný detektiv Sherlock Holmes byl  
 chovatelem včel? Jakmile odešel do důchodu, začal se  
 věnovat včelařství, a dokonce napsal příručku pro chovatele  
 včel. Také Napoleon Bonaparte byl zřejmě jejich velkým  
 milovníkem. Učinil ji symbolem své země, když je umístil na  
 svůj oděv i znak. Tehdejší lilie francouzských znaků nahradily  
 právě zlaté včelky.

🐝 Med byl přidáván do hrobek faraonů. V egyptských  
 pyramidách byl nalezen med starý 3000 let, sice  
 zkrystalizovaný, ale naprosto nezávadný.

🐝 Do kolika umí včely počítat? Vědci dokázali, že včely umí  
 rozlišovat obrázky, na kterých jsou dva předměty od těch,  
 na nichž jsou tři. Umí dále získané znalosti využít i pro  
 rozlišování mezi obrázky se třemi a čtyřmi předměty.

🐝 Sex jednou za život – královna se při snubním proletu  
 a následném oplodnění spojí až se 17 trubci. Jejich sperma  
 si pak uchovává a čerpá z něj celý život. 

🐝 Včela medonosná nikdy nespí, ani v noci, ani v zimě. V zimě  
 jsou shluklé v tzn. chomáči, kde zahřívají matku uvnitř  
 a pravidelně se střídají vně a vevnitř chumáče.

🐝 Léčba medem – med byl od nepaměti používán v medicíně.  
 Nejznámějším příkladem skutečně účinného působení medu  
 je jeho vliv na hojení ran díky svým antibakteriálním látkám.  
 Doporučení, aby se zranění mazala medem, nalezneme už ve  
 čtyři tisíce let starých záznamech Sumerů v Mezopotámii.  
 Stejná metoda se používala i ve starověkém Egyptě, Řecku  
 a Indii. Med, na rozdíl od cukru, obsahuje také látky, které  
 brání tvorbě zubního kazu.

🐝 Včely dokáží předpovídat počasí – každý včelař ví, že není  
 radno pracovat ve včelstvu před bouřkou. Včely přicházející  
 nepřízeň počasí poznají a jsou v tuto dobu obzvlášť bodavé  
 a neklidné. Bylo také dokázáno, že včely se dokáží nabít  
 statickou elektřinou a odhaduje se, že dokáží vytvořit tolik  
 statické elektřiny jako bouřka. Tyto elektrostatické účinky  
 využívají včely k tomu, aby k sobě přitáhly pyl.

🐝 Dle antických učenců má stejný počet včelích nohou – 3 páry,  
 tj. 6 nohou, souvislost s tvarem včelí buňky, tedy šestihran.  
 Včely také nesedají na nic, co je nečisté a zkažené a nezdržují  
 se na místě plném zla. Pokud si tedy včelí roj vybere některý  
 z Vašich stromů, můžete být spokojeni. Vše je u Vás, tak jak  
 má být.

🐝 Anglický výraz pro líbánky – honeymoon – nemusí souviset jen  
 s tradicí, kdy novomanželé po svatbě pili medovinu, která jim  
 měla zaručit mužského potomka. Dle jiných zdrojů může také  
 znamenat to, co dělá včelí královna – vyletí z úlu, nechá se  
 oplodnit a poté stráví zbytek života pěkně spořádaně doma  
 v úle.

🐝 Také včelí jed má řadu pozitivních vlastností. Spousta  
 včelařů se těší na první včelí bodnutí, a tím na vliv jeho  
 pozitivních účinků na lidské tělo. Ačkoliv smrtelná dávka  
 žihadel pro zdravého průměrného dospělého člověka je 560,  
 malé množství jedu působí příznivě na zdraví. Včelí jed zřejmě  
 působí blahodárně na revmatismus a také protizánětlivě.  
 Pokud tedy nejste alergičtí, tak se včelího bodnutí nebojte,  
 může našemu tělu prospět. 

Užívejme si tedy jejich společenství, obdivujme jejich pracovitost, 
učme se od nich a hojně užívejme jejich sladkých produktů.

Kristýna Mikulčíková, Včelař
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Travel & Study & Work 
před dobou „od Serényi k Serényi“
V dny letního slunovratu, v den sv. Jana Křtitele vycházejícího 
na neděli 24. dubna 1601, byl v saském městě Wittenberku, 
spolu s dalšími třemi kandidáty ‚ordinován‘ (jinak řečeno - uve-
dený v úřad) luterského kněze „Daniel Prihradni Banovinus Mo-
ravus“. Vhodnost kandidáta na tento úřad byla mj. posuzována 
na základě profesního životopisu, který byl latinsky zapsaný do 
tzv. Ordinačních knih. V nich můžeme číst ...

„Ego Daniel Prihradni Banovinus Moravus patre Reverendo viro 
Stephanus Prihradni Moschovino Pannonio ...“. Česky „Já, 
Daniel Příhradní původem z Bánova z Moravy, od mého otce 
Reverenda Štěpána Přihradního původem z Mošovcí v Panonii  
a od mé matky Kateřiny Vizovické, zákonně zplozený.“

Danielův otec, jménem Štěpán, pocházející nejspíše Mošovcí  
v nynějším Slovensku, působil jako luterský kněz, na což pou-
kazuje oslovení „Reverend“, před jeho jménem. Kněžské po-
volání jej zavedlo z Panonie na Moravu (což nebylo v té době 
ojedinělé) a nejspíše se zde oženil s Kateřinou Vizovickou. Jeho 

jediným známým působištěm byly Dolní Bojanovice, kde jako 
„Pastor Stephan Příhradny z Mošovec (jehož dcera Dorothea se 
v roce 1593 provdala za krejčího z Kyjova) kolem roku 1592 do-
stal nástupce v Simonu Strumenském“. Kromě uvedené dcery  
(a možná i více dětí) se mu nedlouho před rokem 1580 narodil 
syn Daniel. Jemu se náš Bánov stal buď rodištěm nebo posled-
ním bydlištěm před odchodem na univerzitu roku 1598. To zna-
mená, že otec Štěpán působil v Bánově dříve a nebo později než 
v Dolních Bojanovicích. Pokud by zde působil dříve, můžeme jej 
ztotožnit s „luterským farářem“, který je v Bánově zmiňovaný  
k roku 1582. 

„Zbožnost jsem přijímal u trenčanského rektora Hieremia Sar-
toria a mošovského rektora Thomase Doroticia během čtyř let. 
Odtud jsem od dětství studoval v úctyhodných školách, jako  
v Košicích (Cassovii), ve Velkém Meziříčí u Johanna Ursina  
a v dalších končinách Čech.“

Snad náboženské prostředí, v němž vyrůstal, i zájem o duchovní 
život, rozhodli o jeho studiu na školách v Trenčíně, Košicích a na 
(blíže neznámém) gymnáziu ve Velkém Meziříčí. Zde studoval 
kromě náboženství také řečnictví, latinu a němčinu, kterými se 
připravil pro následující univerzitní studium. 

Nevíme, kde roku 1598 slavil Daniel Velikonoce. (Velikonoční 
neděle tehdy vycházela na 22. března.) Ale nejspíše hned po 
jejich slavení vyrazil na cestu, aby mohl včas zahájit svá studia  
v (600 km od Bánova vzdáleném) městě nad řekou Labe,  
v hlavním městě Saského kurfiřství, ve Wittenberku. Z podnětu 
saského kurfiřta zde roku 1502 založil univerzitu císař Maxmilián 
I. A dodatečně roku 1507 papež Julius II. Ta se později, díky re-
formaci, stala známou po celé Evropě. 

V sobotu „11. dubna 1598 jsem byl v přítomnosti studentů přijat 
na Wittenberskou univerzitu jejím rektorem, nejznamenitějším 
mužem, panem Joannem Jesseniem, doktorem medicínského 
umění a veřejným profesorem.“

Nevíme, na jakou fakultu nastoupil. Zda na přípravnou fakultu 
svobodných umění a filozofie nebo přímo na fakultu teologie. 
Samotné přijetí na univerzitu a zápis do univerzitní matriky byl 
zpoplatněný. Ovšem, Danielovi byl poplatek odpuštěný. V uni-
verzitní matrice je uvedeno „Daniel Priehradny Banovinus Mo-
ravus gratis“, kde latinské slovo „gratis“ znamená „zdarma“. 
Nevíme, z jakého podnětu a ani kdo z vedení univerzity o odpuš-
tění poplatku rozhodl.

Po zápisu zbývalo Danielovi ještě pár volných dní než začal 
nový „semestr“ (tak se na univerzitě nazývá studijní pololetí).  
Za těchto pár dní se po něm na univerzitu zapsalo ještě 27 stu-
dentů. Z nich se tak stali jeho spolužáky mj. 3 studenti z Frank 
(historické území nacházející se v dnešním Německu), 8 stu-
dentů ze saského Hannoveru, 2 studenti ze slezské Boleslavi (?) 
a i student jménem „Moses Vasarchelinus Transylvanus“. (Čes-
ky „Mojžíš Vašarchel z Transylvánie“. Jí je míněno Sedmihrad-
ského knížectví, které se rozkládá na území dnešního středního 
Rumunska.) Určitě i ve Wittenberku potkával Daniel žebráky. (Lept s názvem: Slepý muž a jeho pes 

(L'aveugle et son chien), ze série 25 výtisků s názvem Žebráci (Les Gueux), jehož autorem je 
Jacques Callot, publikovaný v letech 1622/1623.)
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Letní semestr mu začínal „dnem Filipa a Jakuba apoštolů“, 
pátkem 1. května. (Nám je známá ona Filipojakubská noc před-
cházející tomuto dni.) Pro tento semestr byl počátkem května 
zvolen (se souhlasem všech pánů profesorů) nový pan rektor  
i děkani jednotlivých fakult. Bývalý rektor, 32 letý Jan Jessenius, 
vstoupí do českých dějin tím, že za dva roky, roku 1600 provede 
v Praze první pitvu člověka. Později se stane rektorem pražské 
univerzity a podporovatelem stavovského povstání. Za což bude 
(po prohrané bitvě na Bílé hoře) 21. června 1621 popraven na 
Staroměstském náměstí. Místo jeho posledního odpočinku není 
známé.

Zimní semestr mu začínal „dnem Lukáše evangelisty“, nedělí 
18. října. Ten končil pátkem 30. dubna následujícího roku 1599. 
Podle chybějících zápisů uchazečů na univerzitu (který zde probí-
hal neustále po celý rok) byl tento semestr přerušený vánočními 
svátky spojenými s „vakaciemi“ (česky prázdninami). Ty začína-
ly večerem Štědrého dne, vycházejícím na čtvrtek 24. prosince 
a končily svátkem Tří králů, středou 6. ledna. Stejně byl semestr 
přerušený velikonočními svátky začínajícími Zeleným čtvrtkem 
8. dubna a končícími Velikonoční nedělí 11. dubna.

„Odtud, hnán chudobou, jsem byl brzy nucen vrátit se do své 
země, což nebylo pro mne výhodné. Protože jsem bydlel u nej-
znamenitějšího muže, Doktora Medicíny Jacoba Coco z Idersle-
bienu, u kterého jsem se měl veškeré pohodlí.“

Tehdejší studenti (stejně jako ti nynější) bydleli buď v univerzit-
ní ubytovně (na ‚koleji‘) nebo v bytě soukromého majitele (na 
‚privátě‘) jako Daniel. Nevíme, jak dlouho trvalo jeho studium. 
Ani, kdo platil jeho studentský život. Bohužel, jak sám uvádí, fi-
nančních prostředků se mu nedostávalo a tak studium předčasně 
ukončil. Což ovšem tehdy nemělo vliv na jeho rozhodnutí, stát 
se knězem. 

„Po návratu do vlasti jsem pro neduhy svého těla a každodenní 
horečky, strávil marně téměř dva roky. A tak jsem byl odeslán 
k jistému Reverendu Simonovi Strumensovi, pastorovi z (nám 
známých Dolních) Bojanovic na Moravě. V překvapení a nic ta-
kového neočekávaje jsem byl povolán panem Reverendem Tho-

biem Zavorcaem, děkanem doubravnickým (míněn Doubravník 
u Tišnova) do diakonátu (= jáhenství, což je předstupeň ke kněž-
ství)“.

Po třech výše popsaných letech od jeho nástupu na univerzitu, 
se Daniel roku 1601 opět vrátil do Wittenberku, aby se zde ne-
chal ordinovat na kněze. O pět let později, roku 1606 vychází  
z podnětu (výše uváděného) Thobiase Zavorcaea luterský zpěv-
ník s názvem „Pjsnie Chwál Božských: To gest: Spěwowé Swa-
tij Cýrkewnij | Stařij y Nowij“. V něm je zmiňovaný - „Daniel 
Przihradni Banovinus, Pastor Ecclesiae Nemcicensis“, česky 
„Daniel Příhradní z Bánova, Pastor ve farnosti Němčice (nad 
Hanou)“. 

Jaké byly další Danielovi osudy, nevíme. Ani nevíme, jak rea-
goval na nové poměry způsobené císařským rekatolizačním de-
kretem vydaným v roce 1624, podle něhož museli všichni neka-
toličtí duchovní opustit zemi. Víme jen, že v roce 1635 působil  
v Němčicích nad Hanou již kněz katolický.

Martin Borák

Podklady:

Rosíková, Kateřina: Jakub Popovický z Popovic a další studenti z Českých zemí na 
univerzitě ve Wittenberku. Diplomová práce, Filozofická fakulta, Jihočeská univer-
zita, České Budějovice 2019. Str. 167, pozn. 1067. (Přístupné na internetu.)

Buchwald, Georg (ed.): XI. Beiträge zur Kenntnis der evangelischen Geistlichen 
und Lehrer Österreichs aus den Wittenberger Ordiniertenbüchem seit dem Jahre 
1573. Německo 1895, 263 s. Str. 256-257, odrážka 660. (Přístupné na internetu.)

Wolny, Gregor: Kirchliche Topographie von Mähren: meist nach Urkunden und 
Handschriften: Abtheilung 2, Brünner diöcese: Band IV. Brno 1861. Bojanowitz 
Pfarre - str. 31-32. (Přístupné na internetu.)

Akta Jednoty XIV, 476. Převzato z: kol. autorů: Uherskohradišťsko. Uherské Hradi-
ště 1982, 847 s. Str. 437 - Bánov.

Album Academiæ Vitebergensis Ab A. CH. MDII. usque ad A. MDCII. Halis 1894. 
Str. 446. (Přístupné na internetu.)

Závorka (Zavorceus) Lipenský, Tobiáš: Pjsnie Chwál Božských: To gest: Spěwowé 
Swatij Cýrkewnij | Stařij y Nowij … Praha(?), 1606. (Přístupné na internetu.)

Senior Klub  
Bánov
Vážení a milí spoluobčané, 

ráda bych vás seznámila s činností našeho seniorské-
ho klubu. Po 14 letech vedení tohoto klubu pan Josef 
Čapek odstoupil a předal žezlo trochu mladší generaci. 
Chtěla bych mu tímto za všechno, co pro klub udělal, 
poděkovat.

A nyní bych vás chtěla seznámit s plánem akcí na tento rok. 

1.3. proběhl turnaj v kuželkách. Za seniory se zúčasnilo mužstvo 
mužů i žen. V neděli 10.3. proběhlo velikonoční tvoření. Malovaly 
se vajíčka a tvořily dekorace. 29.4. se uskuteční zájezd do Kro-
měříže na „Jarní výstavu květin“. První máj oslavíme výšlapem 
po naší obci a následným posezením v suterénu OÚ a dále 15. 5. 
pojedeme na jednodenní zájezd do Lysic, kde bude prohlídka zám-
ku a přilehlých zahrad. V červnu se vypravíme do termálů buď 

do Polného Kesova nebo Dunajské Stredy. Prázdniny jsou zatím 
volné. 4.9. bude už tradičně zájezd do Velkého Mederu a 26. 9. 
navštívíme nádherný zámek Bojnice. Zvláště bych vás chtěla po-
zvat na Kateřinské posezení v sobotu 23.11., kde si ještě můžete 
zazpívat spolu s Bánovskými Zpěvulemi.

To jen tak zhruba výčet našich aktivit. Připravujeme i další,  
o kterých vás budeme vždy a včas informovat ať už v naší vývěsní 
skříňce u autobusové zastávky nebo zde ve Zpravodaji.

Chtěla bych vás všechny pozvat, přijďte mezi nás. Obzvláště bych 
chtěla oslovit, ty, kteří sice mají důchodový věk, ale jsou aktivní, 
mladí duchem a nechtějí jen sedět doma. Nechceme být uzavřená 
skupina a proto vás mezi námi rádi přivítáme. Za sebe vám mohu 
slíbit pohodu, dobrou náladu a vlídné zacházení při všech našich 
akcích. A prosím, berte toto jako pozvánku na všechny naše akce. 

P.S.: S případnými dotazy se můžete obracet přímo na mě:  
Věra Kočicová, předsedkyně, tel: 737 37 15 91.

Věra Kočicová
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V jubilejním XX. ročníku Obecního turnaje v kuželkách 
zvítězili poprvé Expertky a Bánov žije srdcem

▸ Do turnaje se přihlásilo celkem 26 družstev, 11 v ženské  
 kategorii a 15 v mužské kategorii, kde soutěží i družstva  
 smíšená. Tím jediným smíšeným družstvem byl Bánov žije  
 srdcem.

▸ Radost nám neudělalo mužské družstvo Hoštáků „A“,  
 které tentokrát nedalo dohromady sestavu a ze soutěže  
 odstoupilo. Tak budeme se těšit příště.

▸ Soutěž již tradičně zahájila družstva Seniorek a Seniorů.  
 Seniorkám se více dařilo a sražených 398 kuželek dávalo  
 naději na dobrý výsledek.

▸ V dalších hrách pátečního podvečera zaujali svým výkonem  
 Hraďané, kteří až do deváté večerní vedli soutěž mužů,  
 u žen pak vedení stále držely Seniorky.

▸ Zvrat v soutěži nastal v devět večer, kdy dohráli své hry  
 Expertky a Experti a obě družstva se ujala vedení ve svých  
 kategoriích.

▸ Také následující souboj Chvojkovic byl ve vzrušené  
 atmosféře, béčko nakonec přehrálo ačko skoro o dvacet  
 kuželek a zaujalo druhé místo v průběžném pořadí u mužů.

▸ Ale to nejlepší přišlo nakonec. Na divokou kartu pořadatelů  
 se do soutěže na poslední chvíli přihlásilo smíšené družstvo  
 pod názvem Bánov žije srdcem. Pořadatelé byli rádi, že obě  
 dráhy budou obsazené, družstvo splnilo ostatní podmínky  
 soutěže a tak se hrálo. A kluci z 3B+H, kteří s nimi hráli, i my 
 ostatní, jsme nestačili „koukat“. Vyrovnané hody všech členů  
 družstva, kdy běžně padalo 5,6 i více kuželek rozhodlo, že  
 smíšené družstvo Bánov žije srdcem s celkem 433  
 sraženými kuželkami přeskočilo Experty a usadilo se 
 na prvním místě.

▸ V sobotu dopoledne hrála čtyři družstva, výkonem zaujaly  
 loňské vítězky Házenkářky, které sražením 401 kuželek držely  
 průběžně druhé místo v kategorii žen.

▸ V sobotním odpoledne se asi o největší „vzrůšo“ postaraly  
 Mámy na tahu. Měly výborný start, ještě v polovině  
 pohodlně vedly, ale zřejmě vidina možného vítězství vedla  
 k drobnému zaváhání a tak je nakonec 4 kuželky dělily od  
 vítězství v turnaji - kategorii žen. Druhé místo je ale také  
 skvělý výsledek.

V pátek a v sobotu 1.3. – 2.3.2024 se v kuželkovém 
sále SH konal jubilejní XX. ročník Obecního turnaje  
v kuželkách. A dnes to vezmu v několika bodech.

▸ V posledních hrách turnaje se představily Čertice a loni třetí  
 Už vim. Čertice už od začátku dávaly najevo, že pro ně bude  
 určený poukaz na dráhy, který jako cenu útěchy získávají  
 poslední družstva v každé kategorii. A to se jim také  
 „podařilo“.

▸ Holky z družstva Už vim dlouho atakovaly přední místa, ještě  
 dva poslední hody dávali šanci i na celkově třetí místo, ale  
 nakonec padalo méně kuželek a celkově tak skončily páté. Ale  
 příští rok je zase šance, pro všechny zúčastněné.

▸ A tak krátce před sedmou večerní začalo slavnostní vyhlášení  
 vítězů. Vítěze dekoroval pan starosta Marek Mahdal. Dá se  
 říci, že letos to bylo vítězné pro rodinu Pavlíčkových a blízké  
 příbuzenstvo. Expertky v ženské kategorii zvítězily  
 a Experti byli u mužů druzí. Jedinou devítku u žen hodila  
 Denisa Pavlíčková a je tak devítkářkou roku 2024. U mužů  
 padlo celkem 8 devítek a po rozstřelu se stal devítkářem  
 tohoto roku Ondra Daněk, syn od Andreji Pavlíčkové. Inu,  
 mládí vpřed! Blahopřejeme.

▸ A ještě několik dat z historie. V historickém hodnocení letos  
 Házenkářky o bod přeskočily Zámecké paní a jsou nyní  
 první. U mužů první místo stále drží Hoštáky „A“ a pomalu  
 se na ně dotahují STS Chvojkovice B.

▸ V počtu vítězství jsou nejlepší Hoštáky „A“ se sedmi  
 vítězstvími, STS Chvojkovice B zatím zvítězili čtyřikrát.  
 U žen vítězný pohár zvedly nad hlavu již šestkrát Házenkářky,  
 Zámecké paní pak zvítězily čtyřikrát.

▸ Nejvíce kuželek zatím v historii turnaje srazili Experti – 461,  
 u žen zatím rekord drží Házenkářky se 436 sraženými  
 kuželkami.

▸ Další podrobnosti naleznete v přiložených tabulkách. 

Pořadatelé děkují Obci Bánov za finanční podporu a věcné  
dary do soutěže. Velké díky patří také společnosti Altech a jejímu 
řediteli panu Machalovi za dlouholeté sponzorování vítězných 
triček.

Naše poděkování patří také děvčatům v baru za rychlou a vzor-
nou obsluhu i s úsměvem na tváři.

Přátelé kuželek, budeme se s vámi opět těšit na další, již XXI.
ročník Obecního turnaje v kuželkách, který proběhne v únoru či 
březnu 2025.

Za pořadatele 
Stanislav Vranka
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Kategorie : Cérky Kategorie : Šohajé

Pořadí Název družstva Kapitán družstva Body/50 Body/100 Pořadí Název družstva Kapitán družstva Body/50 Body/100
Míša Ondřej

Pavlíčková Černý
Martina Ondřej

Pětníková Pavlíček
Simona Jiří 
Šmídová Mareš
Jarmila Břetislav

Zálešáková Polanský
Andrea Jakub

Dalajková Foukal
Veronika Josef

Hauerlandová Čapek
Věra František

Bušová Král
Jitka Jakub

Polanská Vašíček
Magda Michal

Vašíčková Kočica
Jana Jaroslav

Kočicová Vítek
Michaela Tonda

Vystrčilová Vystrčil
Radim

Buš
Jiří 

Makyda
Roman
Vítek

Vítězka sražených Vítěz sražených
cérek kuželek šohajů kuželek

DEVÍTKÁŘKY :  DEVÍTKÁŘI :
Organizace turnaje : Luděk VAVRYS

Milan BALOUCH
Stanislav VRANKA

v  Bánově, 
1. - 2. března 2024

SOKOLKY
DIVOKÉ VČELY

A BUM …
ČERTICE

341

139 301

197 426
MÁMY NA TAHU 202 422

201

FAJNE BABY

SENIORKY
HÁZENKÁŘKY

UŽ VIM
FANYNKY

EXPERTKY 433219

185 336

8.
9.

10.

BÁNOV ŽIJE SRDCEM

370
11.

380
174

346
145 338
152

KULE V PRŮVANU

12.

6.

172 296

197 388
202 383
189 382
189

169

398193

348

411

208 388

416
1.

XX. Obecní turnaj v kuželkách
Pořádá : Obecní úřad v Bánově, zastoupený starostou Markem Mahdalem

Výsledky turnaje

3.
4.
3.

1.
2.2.

211

"J" ELITA

195 397
179

ŽUFÁNCI

341177

EXPERTI

329
11.

9.

5.

7.
8.

10.

433

13.
14.

STS CHVOJKOVICE "B"

5.

349

EXPERTKY 426 BÁNOV ŽIJE SRDCEM

173

SENIOŘI

SÚSEDÉ

401
STS CHVOJKOVICE "A"

169

HRAĎANÉ

EŠTĚ NEVÍM

ŠPITKOVCI

193

4. 189 393

JÍZDA KRÁLŮ
6.
7.

3B + H

Farnost Bánov pořádá

VIII. ročník Májového koulení 

Uskuteční se v sobotu 11. května 2024.
Jde o soutěž manželských párů,  
které se v 60 hodech snaží  
srazit co nejvíce kuželek. 

Hraje se dvoukolově, v kvalifikačním kole hrají 
všechny přihlášené manželské páry z obcí farnosti, 
tedy ze Suché Loze, Bystřice a Bánova.

První při páry čekají věcné dary a ocenění. 
Další základní informace o turnaji najdete 
začátkem dubna ve vývěskách a na web stránkách 
obcí Suchá Loz, Bystřice a Bánov.

Na setkání se Vámi se těší Otec Jiří a pořadatelé
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ZŠ Bánov
Přihlášeno bylo 7 družstev ze 7. - 9. tříd. Týmy byly rozděleny do 
dvou kategorií - mladší a starší žáci. Kapitáni si vylosovali spolu-
hráče několik dnů předem, sezvali si své družstvo a domluvili si 
mj. i barvu triček. 

Hrálo se na dvou hřištích systémem každý s každým na dva sety. 
V případě rovnosti se hrál tie-break. Žáci, kteří nehráli byli účastni 
jako diváci-fandové. Pokud chtěli, měli kromě volejbalu možnost 
ještě i zhlédnout ve školním sále video. 

Co se týče ostatních žáků školy, ti se chodili v průběhu dopoledne 
na zápasy podívat a zafandit.

Velmi děkuji kolegyním Janě Herberkové a Gabriele Vávrové, že 
turnaj zorganizovaly. Pro Janu je to zároveň okamžik zhodnocení 
dalšího půl roku pilné práce, jelikož vede při školním klubu hned 
několik kroužků volejbalu, což je paráda! Navíc hráčky a hráči pro-
kazují velké pokroky a k vidění byla řada ladných útoků rozehra-
ných na tři a umně zakončených smečí. Některým podáním bych 
se sám radši vyhnul, jaké to už byly rány. 

Odměny zaplatilo KRPŠ. 

Vlastimil Ondra 
Nela Mahdalová - naše absolventka,  

nyní studentka UMPRUM UH - Děkujeme!

Dataprojektory jako součást stávajících interaktivních tabulí po-
malu dosluhují a tak není divu, že do bánovských tříd přichází 
nová generace zobrazovací techniky - interaktivní dotykové LCD 
displeje. A na fotografii se právě kantoři školí v práci s nimi.

Výhody: nepoužívají projektor a tedy neoslňují učitele u tabule, 
také není třeba měnit lampy a filtry a jsou plně autonomní - nepo-
třebují spojení s počítačem.

foto a text: Vlastimil Ondra

Školní folklorní soubor Kuřátko se protancovává a prozpívává svou 
24. sezónou. Máme řadu nových dětí. Je to radost. Jsou to znovu a 
znovu výborní zpěváčci a snaživí tanečníci.

fota: Blanka Beníčková a Zdenka Ondrová

Ve škole máme šest nových Interaktivních displejů.

Bagr cup 2023

Interaktivní displeje

Kuřátko zpívalo  
a tančilo
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Již třetí kolo soutěže Mladý chemik ČR absolvovali naši dva žáci 
Daniel a Jakub Machalíkovi v Otrokovicích. Regionální finále bylo 
zaměřeno na praktickou část - žáci v laboratoři titrovali, měřili, 
počítali a odpovídali na otázky vztahující se k laboratorní úloze. 

Do finále bylo pozváno 30 nejlepších žáků našeho regionu a Kuba 
s Danem obsadili 5. a 8. místo. Oběma moc gratulujeme k jejich 
krásnému umístění a děkujeme za reprezentaci naší školy! 

Stejně tak děkujeme paní učitelce Gregárkové, která žáky připra-
vovala a po loňském celostátním kole je to její další úspěch.

Členové žákovského parlamentu se sešli druhou vyučovací hodinu 
ve cvičné kuchyňce a pod vedením paní učitelky Marie Gajdůško-
vé připravili mnoho sáčků popcornu. Během svačinové přestávky 
je prodávali na chodbách školy. Zájem byl velký, vše se vyprodalo 
a výtěžek ve výši 2. 691 Kč posíláme na projekt MARY´S MEALS.

Velmi děkuji zaníceným žákům parlamentu a jejich vedoucí Marii 
Gajdůškové. Jsem nadšený z jejich aktivity. Vždyť v novém roce je 
to již po DNU OBJETÍ další zdařilá akce.

Mary's Meals poskytuje výživné školní jídlo dětem žijícím v nej-
chudších komunitách na světě. Příslib kvalitního jídla přivádí hla-
dovějící děti do školních tříd, kde se vzděláním získávají i naději na 
lepší budoucnost. Pro mnohé z těchto dětí je jídlo od Mary’s Meals 
jediným pokrmem celého dne. https://www.marysmeals.cz/

text a foto: Vlastimil Ondra

Zúčastnili jsme se mezinárodních závodů ve skoku vysokém ve 
Strání „STRAŇANSKÁ LAŤKA“. Sešlo se celkem 9 škol (Strá-
ní, Uherský Ostroh, Kunovice, Bánov, I.UB, II. UB, Bojkovice, 
Podolie (SK) a Nivnice) a závodilo se o skleněné poháry z místní 
sklárny. 

Naši školu reprezentovalo 6 žáků. V kategorii mladších žáků to byli 
Michal Gregárek, Lukáš Beníček a Jiří Mandík. Za starší žáky na-
stoupili Jan Pilka, Matěj Šimoník a Filip Sucháček. 

V mladších žácích Jiří Mandík svou kategorii vyhrál přeskočením 
výšky 145cm. Lukáš a Michal přeskočili 125cm. Ve starších žácích 
skočil Honza 135cm a Matěj s Filipem vypadli ze soutěže na výšce 
150cm, čili přeskočili 145cm. 

Klukům děkujeme za skvělou reprezentaci školy.

fota a text: Gabriela Vávrová 

Regionální finále soutěže Mladý chemik ČR. 
Naši dva žáci mezi deseti nejlepšími.

Máme páté a osmé 
místo na Moravě!!!

Straňanská laťka

POPCORNový den
pro MARY´S MEALS
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ZŠ Bánov

O svačinové přestávce se zájemci o diskuzi na téma CO UDĚLAT, 
ABYCHOM SE VE ŠKOLE CÍTILI JEŠTĚ LÉPE? sešli v sále školy. 
Žáci navrhovali změny, které by se mohly ve škole udát, aby to 
vedlo k ještě vetšímu školnímu wellbeingu.

Školní welbeing znamená školu, kde se všichni cítí dobře, navazují 
funkční a podpůrné vztahy a mohou naplno rozvinout svůj poten-
ciál.

Fialový dýchánek jsme udělali proto, že probíhaly dny wellbeingu 
ve školách a fialová barva je spojována s duševním zdravím.

Fialový dýchánek
pro Wellbeing v naší 
škole

Svačinová přestávka je na takovou diskuzi krátká, a tak jsme se 
dohodli, že budeme v hovoru pokračovat i další den a následně  
i v třídnických hodinách.

Wellbeing ve školách pokládáme za základní podmínku pro to, 
aby žactvo i vyučující mohli vést spokojený a plnohodnotný život, 
zvládat stres a uplatnit své silné stránky. #tydenprowellbeing

foto a text: Vlastimil Ondra

Chtěl bych k Vánoční akademii připsat poznámku a poděkování:

Už několik let nám ve škole nejde o to samotné vystoupení v den  
D a hodinu H. Našim cílem je totiž ono dvouměsíční vymýšlení, 
dohadování se, záchvaty smíchu při zkoušení, práce na kulisách, 
ladění choreografií a práce se zvukem. A nad tím vším vlastně roz-
voj spolupráce v třídním kolektivu a jeho utužování. Navíc chce-

Vánoční akademie  
ZŠ Bánov

me, aby žáci, čím jsou starší, více a více přebírali zodpovědnost 
za své vystoupení a vymýšleli a realizovali si ho co nejvíce sami.

Není tedy divu, že chci VELMI PODĚKOVAT žákům, pedagogům 
a zaměstnancům, kteří celoškolní akademii tvořili a podporovali. 
Šlo o dlouhodobý a nesnadný projekt. Má však pro nás nesmírný 
význam. 

Rodinám děkuji za velikou podporu. Sál praskal ve švech jako  
i prostory přilehlé chodby, kam jsme premiérově umístili velkou 
obrazovku. Děcka byly nadšené z toho obrovského davu, který jim 
tleskal. 

text: Vlastimil Ondra 
fota: Dagmar Kubišová a Vlastimil Ondra
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Tento ročník obchůzky se velmi vydařil, a to hned z několika důvo-
dů. V první řadě nám přálo počasí a sluníčko malovalo úsměvy na 
tvářích. Dalším důvodem k jásotu byl opravdu velký počet zúčast-
něných dětí a dále přehlídka krásných masek, které dětem připravi-
ly obětavé maminky. V neposlední řadě je třeba podotknout, že za 
úspěchem stojí především nadšení a radost dětí tuto tradici dodržo-
vat. Ptáte se, co bylo pro děti odměnou? No přece všichni lidé, kteří 
je přišli podpořit! Dále plný kočárek sladkostí a k obědu vynikající,  
s láskou smažené koblížky.

Tak zase v příštím roce Pod šable, pod šable, aj pod obušky……….

kolektiv MŠ Bánov

I letos jsme se v období karnevalů a masopustního ve-
selí vydali s dětmi z mateřské školy na již tradiční pá-
teční fašankovou obchůzku vesnicí.

Okénko do 
Mateřské školy



Umělá inteligence 
- pán či sluha?
Nejprve bych chtěl pozdravit všechny čtenáře tohoto 
kvalitního periodika a zejména ty, kterým se líbil můj 
předchozí článek o AI a vyzvali mě k pokračování. Byl 
jsem překvapen zejména tím, že mnoho z nich bylo  
z kategorie 70+ a dokonce i pár 80+. To je dobře, 
že se zajímají nejen o výši důchodu a politiku. Pouze  
si nejsem jist reakcí dvou mladších mužů u silvestrov-
ského opékání špekáčků, když jeden říkal druhému  
o tom článku a díval se na mě a pravil něco buď to je 
vůl a nebo to je cool. Tak nevím.

Ale Bánov byl ve všech hlavních zprávách hned 1.1. a pak i na 
různých zpravodajských serverech 2.1. a to v souvislosti s tím, 
že PČR zadržela v poledne 1.1.řidiče, který měl 4 promile alko-
holu v dechu. Oficiálně toto odsuzovali, ale já si myslím, že to 
je pěkný výkon, zejména, když si vezmeme v úvahu že už byl 
ve fázi odbourávání alkoholu, tak potom, kolik měl ve vrcholné 
fázi? Je to slušný výkon a tomuto muži (nevím o koho jde a zda 
je z Bánova), který je určitě stíhán pro tr. čin dle §274 trestního 
zákoníku, bych doporučil, aby se omluvil, to určitě musí stačit 
a nic dalšího nehrozí, však to vidíme na nejmenovaném místo-
předsedovi vlády, který se opil po té strašidelné střelbě v Praze, 
kdy již byl vyhlášen státní smutek a on se po 3 týdnech omluvil 
a má důvěru i nadále. Nicméně tento čin neznámého řidiče jen 
potvrdil pravdivost rčení, že nad alkoholem se nedá vyhrát, jen 
Moraváci remizovali.

Ale objevují se i první vlaštovky zdravého rozumu, když na vodě 
je už půl promile pro kapitána povoleno, je otázkou kdo je kapi-
tán, třeba na raftu, kde jsou vzadu 2…

Zapojil jsem AI, abych zjistil, některé statistiky a dozvěděl jsem 
se, že v roce 2023 zavinili řidiči pod vlivem alkoholu 5,1% do-
pravních nehod. Co z toho vyplývá – no zejména to, že 94,9% 
dopravních nehod zavinili střízliví řidiči, a proto bych to až tak 
přísně neposuzoval a je vidět kdo je na silnici nebezpečnější. 
Byly i doby, kdy to trestný čin nebyl, ale ty už jsou dávno pryč  
a tak se uměle zvyšuje kriminalita, ale to sem až tak nepatří.

Dále se mě zeptala moje zvídavá vnučka o Vánocích, kdy se na-
rodil Ježíš, že jim ve škole říkali něco jiného než 25.12. Podivil 
jsem se a vlezl do AI a nestačil jsem se divit. Nechci zpochy-
bňovat existenci této osoby, ale jen datum narození. To, že se 
Ježíš narodil v Betlémě, to víme, ale že to bylo cestou na sčí-
tání lidu, které nařídil císař Augustus v roce 6 n.l., to už jsem 
nevěděl. Podle Bible 2 roky po Ježíšově narození přišli 3 mudrci 
(ne králové) za králem Herodem a řekli mu o narození Spasitele, 
načež měl Herodes nařídit ono známé vraždění neviňátek. Jen-
že Herodes umřel 4 roky před n.l., tak to je další záhada. Další 
zpochybnění onoho 25.12. se objevují v tom směru, že pastevci 
ovcí z Izraeli zahánějí stáda z hor již v listopadu a to až do března. 
Konjunkce Jupitera a Saturnu (zářící velká hvězda) byla 29.5., 
7 let př.n.l., takže zase jiný údaj a takových pochybností je tam 
mnohem více. To už nechci dále rozebírat, jsme rádi, že to je 
tak jak to je, že máme 14 dnů volna koncem roku a nic se na tom 
měnit nebude, aspoň ne v Evropě, dokud bude taková, jaká je.

Koncem ledna 2024 jsem četl v jednom konkurenčním periodiku 
nevalné úrovně, nicméně prý nejprodávanějším, strašidelný člá-
nek, kde bylo citováno ze cvičebnice češtiny pro 3.třídu - “Prá-
vě mě lízá líná Líza z Liberce….rozplývám se Líze v puse a ona 
chtivě polyká“…. Prý je to na procvičení měkkého a tvrdého i y. 
Ten článek začíná už na 1. straně, věnuje se tomu i psycholog i 
nakladatelství Albatros (vše OK). Já bohužel nemám tuto cvičeb-
nici k dispozici, ale uvěřil jsem onomu periodiku a dotázal jsem 
se programu AI, který mám, zda je toto vhodné použít v cvičeb-
nici pro 3. třídu ZŠ a dostal jsem odpověď, že je nepravděpodob-
né, že by něco takového v učebnici bylo, neb text je nevhodný 
a urážlivý. Nejde o ukázku z učebnice, ale z poronoliteratury. 
Tak nevím kdo má pravdu zda nakladatelství Albatros čI AI. Byl 
bych rád, kdyby mi pravdivost oněch souvětí potvrdili či vyvrátili 
zdejší kantoři.

Začátkem roku 2024 se konal největší veletrh spotřební a vý-
početní techniky - CES 2024 v Las Vegas, kde byla AI jedním  
z hlavních trháků. Zde uchvátila pozornost sexy modelka Emily 
Pellegrini, snímky jsou i na Instagramu, ale jde o výtvor AI, což 
ale nikdo nepoznal a údajně má již tisíce nabídek ke schůzkám, 
dovoleným…, neboť jde o „nejžhavější modelku současnosti“.  
A je to krasavice. Toto je právě onen příklad, kdy AI může být 
zneužita a autoři snímků pak pobírají desetitisíce USD (za 6 týd-
nů) za zhlédnutí. Prý má už i sestru Fionu a chystá se i 3. a 4. No 
tak to se v Bánovském zpravodaji nestane (bohužel či bohudík?).

O tom, že se o AI zajímáme nejen v Bánově, ale i v EU svědčí 
zpráva z časopisu FORBES, že se zástupci všech členských států 
EU (tedy i Maďarska) shodli dne 2.2.2024 na konečném znění 
prohlášení o umělé inteligenci. Budou tedy dána jakási pravidla  
a ta pak budou i u nás, co přesně v nich bude to nevím.

Co tedy čeká AI v roce 2024? Rozvíjet se bude kombinace textu, 
obrazu i zvuku. Umělá inteligence nemá mozek, není třeba se jí 
bát říkají někteří vědci a označují ji za dobře cvičenou opici, která 
potřebuje etické regulace. No, ať si každý udělá na to svůj názor. 
Je třeba být opatrný, některé banky už komunikují po telefonu  
s klienty výhradně prostřednictvím AI, např. Česká spořitelna  
a její GEORGE – jedna moje známá už tak přišla o místo….

No ale to už by stačilo, jsem si vědom pravidel, která jsou sta-
novena pro zveřejnění článku v Bánovském zpravodaji, - např. 
musí se jednat o pravdivé informace a musí se týkat i Bánova….

Proto bych zakončil jednou neuvěřitelnou historkou, kterou 
mi ale vykládala moje dobrá známá, která navštívila bánovský 
hřbitov dne 1.1.2024 večer zapálit svíčky. Tam uslyšela takový 
zvláštní zvuk – dření kovu o kámen a když přišla blíže, tak viděla 
mladého muže, jak odsunul páčidlem náhrobní desku a tu z hro-
bu vyskočily 2 malé děti a jaly se objímat muže se ženou. Když 
se pak ta moje známá ptala toho muže co to má znamenat, tak 
ten jí řekl: Ale teti, my jsme měli s manželkou luxusní wellness 
hotel přes silvestra a chtěli jsme si to s mojí v klidu užít, tak jsme 
dali děcka k našim.

Já vím, že to zní neuvěřitelně, možná ta moje známá byla na ve-
čírku s tím výše zmíněným řidičem, ale jak jsem slyšel, tak píšu.

JUDr. Petr Novák



Jujuba

Jujuba pochází, jak název napovída, z Číny, kde byla až do poloviny 
20. století nejpěstovanějším ovocným druhem. Roste jako střed-
ně velký strom, obvykle 3-4 metry vysoký, ale může být i vyšší. 
Jujuba rozkvétá až pozdě (od konce května do začátku července), 
takže spolehlivě odolá i pozdním jarním mrazíkům. Celkově snáší 
mrazy až do -25°C a pěstuje se bez chemické ochrany. Květy jsou 
částečně samosprašné, pro plnou úrodu je vždy výhodnější vysadit 
alespoň dva stromy. Plody dozrávají v závislosti na odrůdě od září 
do pozdního podzimu a vegetační období jujuby trvá obvykle kolem 
180 dní. Sklízí se ručně, ale lze také protřepávat. Pokud se nesklidí, 
zůstanou na stromě až do jara. Tvoří je podélně tvarovaná peckovice 
s jedním semenem uvnitř, obvykle 3-4cm (i 6) dlouhá. Podobá se 
datlím nebo našim švestkám. Slupka plodů je zelená, v plné zralos-
ti se mění na hnědou nebo červenohnědou. Bílá krémová dužnina 
je křehká, šťavnatá, s příjemnou sladkou nebo sladkokyselou chutí  
a příjemnou vůní krátce po sklizni. Chuť je velmi dobrá, připomíná 
sladké jablko, datle a místy dokonce čokoládu. Pro dosažení větší 
sladkosti se doporučuje nechat plody po sklizni zavadnout. 

Plody se zpracovávají na kompoty, džemy, marmelády, dětskou vý-
živu, pudinky, likéry, vitaminové nápoje a sirupy. Dobře se zmra-
zují, kandují a suší a často se přidávají do čajových směsí. Plody 
lze také úspěšně skladovat, při teplotě okolo 10°C vydrží čerstvé až 
dva a půl měsíce. Při vyšších teplotách je délka skladování úměrně 
kratší. Nezralé ovoce lze také nakládat do octa nebo soli. Plody jsou 
bohatým zdrojem vitamínů C, jehož množství je zde až 30x vyšší, 
než v citronu. Dále obsahují vitamin B2, provitamín A, bioflavo-
noidy a další minerální látky. Účinky jujuby se využívají již více než 
4000 let. Zpomalují stárnutí, snižují krevní tlak, příznivě působí na 

Tento ovocný strom, přesněji nazývaný cicimek obecný 
(Ziziphus jujuba), někdy označovaný i jako čínská datle 
se u nás pěstuje velmi okrajově, což je škoda. Lze ho 
totiž v našich podmínkách pěstovat prakticky bez pro-
blémů a dnes není problém ani se zajištěním sazenic.

celý trávící systém, detoxikuje organismus, zlepšuje krvetvorbu, 
zmírňují astmatické záchvaty nebo bolesti ledvin, jater a močové-
ho měchýře a působí proti únavě. Macerát z plodů v 80% alkoholu 
se používá k léčbě popálenin prvního stupně. Odvar z rozemletých 
semen zase vyživuje játra a uklidňuje srdce. Listy lze použít i v žer-
tovném smyslu. Jejich žvýkáním se do ústní dutiny dostane látka 
zvaná zizifin, která na krátkou dobu (asi půl hodiny až hodinu) za-
blokuje receptory vnímající sladkou a hořkou chuť. Lžíce medu tak 
chutná jako lepidlo a cukr jako písek. Tyto účinky mají jak čerstvé, 
tak sušené listy. 

Nově jsme do naší zahrádky pořídili dvě odrůdy zmiňované jujuby, 
tak pokud budete mít cestu kolem, rádi se podělíme o zkušenosti.

Převzato z časopisu Receptář č.6 2023.

ČZS Bánov

Vážení spoluobčané, 
můžete se zapojit a darovat staré, 

už nevyužívané věci do 

Obecní komory. 

 Pomůžete tak rozšířit sbírku vystavených exponátů do rozmanitosti. 
Něco už máme 3×, něco zcela chybí.

např. POSTEL - jednolůžko (v komorách se i spávalo :), DUCHNY, OBLE-
ČENÍ, KROJE PRO DOSPĚLÉ i nekompletní a poškozené části, TRUHLA na 
oblečení, VĚŠÁK, slámová OŠATKA, SÍTO, dřevěné MÍSY, NECKY, KOLO-
VRAT, TRAKAŘ, SÁŇKY, LYŽE, ZÁSOBNÍKY a režné PYTLE na obiloviny, 
ZÁVAŽÍ k decimálkám, psací PERO, KALAMÁŘ, BEDÝNKY, REGÁLY, atd.

Byli bychom rádi i za staré fotografie k ofocení. 
V případě zájmu nás kontaktujte na tel.č. 736 435 291

Veronika a Ondřej Černý
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Borky 
Trochu vzpomínání neuškodí. To pro ty, kteří už  
o Borkách nic nebo málo ví.

Když půjdete cestou kolem plynové stanice, tak jižním směrem na-
razíte na zarostlou cestu, která končí v poli a na obzoru uvidíte vět-
rolam a lesík Borky.

Po zbudování obchvatu je tento les prakticky od Bánova oddělen. 
Nám, kteří si ještě pamatujeme polní cestu do Borků, připomíná 
ztracené mládí a navozuje krásné vzpomínky. Proč byly na zpust-
lé stráni vysázeny borovice, nevím. Není to až tak obvyklé. Možná 
terén a podloží byly vhodné pro jejich výsadbu. Borky byly v době 
našeho dětství mladý les a eldorádo pro naše hry.

Ta zaniklá cesta pokračovala a vedla přímou cestou až na kraj lesa. 
Dále pokračovala podél lesa až k potoku, kde byl brod a uavka (láv-
ka). Dále cesta pokračuje na pasinky a do bánovského hája. Polní 
cesta do Borků nebyla na kraj lesíka dlouhá možná ani kilometr. 
Borky připomínaly parčík. Hlavně první Borky a druhé Borky – jak 
jsme je měli rozdělené. Všude čistý vysbíraný les. Na paloučcích 
mech. V neděli tam rodinky chodily na vycházku. Za pěkného po-
časí jsme běhávali i několikrát za den tuto trasu. Hlavně když jsme 
tábořili na okraji, kde byly zbytky zákopů a tam jsme budovali ku-
chyně. Děvčata se chystala i „vařit“ a my kluci jsme „sháněli potra-
viny“, co se daly po zahradách naloupit, v případě, že nás domácí 
nenačapali. 

Přes lesík vedla vyšlapaná pěšina k Podhořákom. Touto cestou cho-
dili obyvatelé této části do Bánova, ať už do kostela, k lékaři nebo 
do obchodu. Větrolam, který se dnes napojuje k lesíku ještě nebyl 
vysazený. Pohled na obzor byl jiný než dnes. 

Kluci co měli povinnost pást krávy, tak v místech, kde nebylo něčí 
pole, tak je pustili a mnohdy se krávy zaběhly na cizí, na lepší pastvu 
a vznikaly problémy. Většinou se vyřešily na místě.

Zábava byla úplně jiná, nebyly mobily ani tranzistorová rádia a ani 
hodinky jsme neměli. Hodiny jsme nesledovali, až polední zvoně-
ní nás upozornilo, že je čas oběda. A po obědě zpátky do Borků. 
V létě jsme u zmíněné uavky stavěli “stav“ z drnů a kamení. Tím 
jsme zastavili potok a ve stávající „přehradě“ jsme se koupali. Vody 
bylo někde i po pás. Ale nám to stačilo. Většinou nám stav pobořil 
někdo, kdo musel s povozem přejet brod, směrem na pasinky. Tak 
jsme jej zase opravili a pokračovali. Také jsme touto cestou chodili 
do “hája na hřiby“. A to už ráno ve čtyři hodiny, abychom byli prv-
ní. Když jsme žádné hřiby nenašli, tak jsme přinesli aspoň „kuřata“, 
kterých bylo většinou kolem cesty plno. V dnešní době je málem 
zázrak je najít.

V roce 1951, patrně v těch polozasypaných zákopech, které museli 
Bánovjané vykopat za války, našli tři starší kluci granát a na Jar-
meku se ho pokusili rozebrat, což je stálo život. Veliké štěstí bylo, 
že nás menší děcka odehnaly za domy do uličky. Jenom dvě děvčata 
chytla nějaké střepiny. Byl to hrůzostrašný pohled. Mně bylo nece-
lých šest let, ale něco si stále pamatuji. 

Na kraji Borků byl kříž a lavička. Na ní sedávala většinou babička 
„Albínových“, která byla velká bylinkářka. 

Borky později ztratily na významu. Už nebyly vysbírané, vyčištěné, 
byly celé zarostlé travou a náletovými dřevinami. Mnoho mladých 
si Borky připojuje spíš k Suché Lozi. Což není pravda. 

Vzpomínaný kříž několikrát měnil svoji podobu od dřevěného, přes 
kamenný s železným křížkem, a až nyní je postaven kříž nový díky 
obětavému členu Hútku. Soubor Hútek se dohodl s panem farářem 
a v období jara a léta doufáme, že se podaří uspořádat svěcení toho-
to nového kříže. 

Ať je to jak chce, staré Borky a naše mládí už nám nikdo nevrátí. 
Moje vzpomínky jsou jenom část z historie našeho dětství spojené  
s Borkama a okolím.

Oldřich Havel

Knihovna v Bánově prošla rekonstrukcí

Bylo odstraněno staré dřevěné obložení, vymalováno a vyměně-
no osvětlení za úsporné. Také byly pořízeny nové police a věšáky  
u vstupu do knihovny.

ROK 2023 V KNIHOVNĚ
Počet registrovaných čtenářů:  114  
Z toho do 15 let:    25  
Počet návštěvníků:   1535  
Počet vypůjčených knih:   2819 
Počet vypůjčených časopisů:  145 
Počet vypůjčených her, CD: 20

Nejžádanější tituly v loňském roce:

Tsunami – Karin Krajčo Babinská 
Hodinky – Veronika Jonešová (3dílná série) 
Příliš mnoho tajemství – Katarína Gillerová 
Příliš mnoho vzpomínek – Katarína Gillerová  
Dům hedvábí (Intriky – 2.díl) – Tabea Bach  
Hrad ve Skotsku – Julie Caplin 
Slepá ulička – Joy Fielding 
Sestry z vinice – Joann Ross 
Vesnice – Kristýna Trpková 
Sedm sester – Lucinda Riley (8dílná série)

Otevírací doba: úterý, čtvrtek 15:30 – 18:30

Na přelomu ledna a února letošního roku proběhla  
v knihovně menší rekonstrukce. 
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Ženy se rekvalifikují i na svářeče

Zlínský kraj si udržuje pozici regionu 
s druhou nejnižší nezaměstnaností v Česku

V průběhu měsíce února došlo ve Zlínském kraji k mírnému 
nárůstu nezaměstnanosti a to o 0,3 %. V rámci celé České re-
publiky nezaměstnanost v zásadě stagnovala, Zlínský kraj ale 
i nadále vykazuje druhý nejnižší podíl nezaměstnaných osob 
(první zůstává Praha). V únoru vzrostl celkový počet uchazečů 
o zaměstnání ve Zlínském kraji na 12 526, počet hlášených vol-
ných pracovních míst vzrostl na 8 402 a podíl nezaměstnaných 
osob dosáhl hodnoty 3,2 %. Webové stránky www.jsemvkur-
zu.cz nabízí stovky rekvalifikací a kurzů dostupných pro kaž-
dého.

K 29. 2. 2024 evidoval Úřad práce ČR (ÚP ČR), Krajská poboč-
ka ve Zlíně celkem 12 526 uchazečů o zaměstnání. Jejich počet byl  
o 38 vyšší než na konci předchozího měsíce, ve srovnání se stejným 
obdobím minulého roku je vyšší o 568 osob. 

V průběhu měsíce bylo nově zaevidováno 1 576 osob. Ve srovnání  
s minulým měsícem to bylo méně o 1 041 osob a v porovnání se 
stejným obdobím předchozího roku více o 43 osob.

Z evidence během měsíce odešlo celkem 1 538 uchazečů (ukončená 
evidence, vyřazení uchazeči). Bylo to o 89 méně než v předchozím 
měsíci a o 149 osob méně než ve stejném měsíci minulého roku. Do 
zaměstnání z nich ve sledovaném měsíci nastoupilo 1 178.

„Nezaměstnanost se v jednotlivých okresech měnila různě. Me-
ziměsíční pokles zaznamenal okres Kroměříž, a to o procento.  

V okrese Uherské Hradiště se nezaměstnanost nezměnila. Me-
ziměsíční nárůst zaznamenaly okresy Vsetín - o 0,7 %, a Zlín  
o 1 %,“ říká ředitelka krajské pobočky Úřadu práce ČR ve Zlíně Mi-
riam Majdyšová.

Ke konci měsíce února bylo evidováno na ÚP ČR, Krajské pobočce 
ve Zlíně celkem 5 990 žen. Jejich podíl na celkovém počtu uchazečů 
činil 47,8 %. Co se týká podílu nezaměstnaných žen, je na tom Zlín-
ský kraj nejlépe v rámci ČR už od října 2022, tedy sedmnáctý měsíc 
v řadě. V porovnání s nejhorším krajem (Ústecký; podíl nezaměst-
naných osob (PNO) - žen 6,9 %) vykazuje Zlínský kraj PNO žen  
(3,1 %) aktuálně o 3,7 p. b nižší (tedy méně než poloviční).

Rekvalifikace jsou trendy, ženy  
se rekvalifikuji na řidiče autobusů  
nebo na svářeče
Lidé si začínají uvědomovat, že se trh práce dynamicky mění a že se 
ve vlastním zájmu musí průběžně vzdělávat a získávat nové kompe-
tence. „Na našem webu www.jsemvkurzu.cz jsou již dnes stovky 
různých školení. Nabídku školení budeme postupně rozšiřovat. Na 
většinu z nich Úřad práce finančně přispívá či je dokonce zájem-
cům zcela hradí. Například nyní lidem, kteří chtějí získat digitální 
dovednosti, můžeme zaplatit rekvalifikace nebo kurz až za 50 000 
korun,“ upozorňuje ředitelka Miriam Majdyšová.

V rámci aktivní politiky zaměstnanosti (APZ) bylo od počátku roku 
2024 prostřednictvím příspěvků APZ podpořeno 345 osob, z toho 
bylo zařazeno 221 osob do rekvalifikačních kurzů. Právě prostřed-
nictvím rekvalifikací je možno řešit uplatnění některých uchaze-
čů o zaměstnání v oborech, které jsou na trhu práce dlouhodobě 
nedostatkové. Ve Zlínském kraji jsou to zejména řemeslné obory, 
pozice ve strojírenství a stavebnictví, chybí také řidiči nákladních 
automobilů. Škála dostupných rekvalifikačních kurzů je však širo-
ká. Od pracovníků v sociálních službách (jako zákonná podmínka 
pro setrvání v zaměstnání) přes různé řidičské průkazy, „řemeslné“ 
kurzy (kadeřník, kosmetička, pedikérka, manikérka, masér), kurzy 
pro svářeče apod. až k tak specifickým kurzům jako je tatér nebo 
psychodynamický kouč. Významným přínosem pro klienty jsou 
také kurzy realizované v rámci Národního plánu obnovy zaměřené 
na IT dovednosti. Ty zvyšují kvalifikaci účastníkům uplatnitelnou 
napříč obory.

Dnes si připomínáme Mezinárodní den žen a ředitelka Majdyšová 
upozorňuje i na zajímavý aspekt na trhu práce. „V roce 2023 bylo ve 
Zlínském kraji zařazeno do rekvalifikačních kurzů s finanční podpo-
rou Úřadu práce ČR celkem 1 247 osob, dvě třetiny z nich byly ženy. 
Obsahově převažovaly kurzy práce na PC, včetně účetní a daňo-
vé evidence, vysoký počet žen (zhruba pětina) si vybral kurz pro 
pracovníky v sociálních službách. Nemalá část žen však projevila 
zájem o kurzy pro ženy ne příliš typické. Například 26 žen, které 
vidí svou pracovní budoucnost za volantem nákladních automobi-
lů, traktorů, případně autobusů, absolvovalo rekvalifikaci a získalo 
potřebné řidičské oprávnění. Dalších 25 pak nastoupilo do kurzů 
věnujících se tvorbě www aplikací. V našem kraji jsme podpořili 
také klientky, které měly zájem o svářečské kurzy. Dle informací 
vzdělavatele byly prý šikovnější než muži,“ upozorňuje ředitelka 
Miriam Majdyšová.

Vývoj podílu nezaměstnaných ve Zlínském kraji v letech 2022–2024 v %

Podíl nezaměstnaných osob v okresech Zlínského kraje  
a v ČR k 29. 2. 2024
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Mládežnický fotbal v Bánově

Fotbal v Bánově má hlubokou tradici a není proto náhoda, že jsme 
nedávno oslavili 80 let bánovského fotbalu. Aby fotbal v Bánově 
nezanikl, je potřeba stále vychovávat, už od těch nejmenších, nové 
fotbalové naděje. V současné době disponujeme širokou hráčskou 
základnou a nemůžeme si stěžovat na nedostatek dětí, což v dnešní 
době není úplně všude samozřejmostí. 

Sportu zdar, fotbalu zvlášť. 
Tento článek je věnován mládežnickým fotbalovým 
kategoriím FC Bánov.

Mládežnické týmy máme rozdělené do pěti  
věkových kategorií:

1. Fotbalová školička (mini přípravka) - trenér - Honza Vaňhara

2. Mladší přípravka - trenér - Honza Beníček

3. Starší přípravka - trenér - Tomáš Mojžíšek

4. Žáci – trenér Tomáš Mojžíšek + asistent Stanislav Vacula

5. Dorost - trenér - Bohdan Brnka

Oproti dřívějším dobám se mládežnický fotbal hodně změnil, a to 
určitě ku prospěchu věci. Nehraje se na celé hřiště 11 hráčů na 11 
hráčů, ale jde o menší formy fotbalu. 

Rozměr hřiště u přípravek je 43×30 m, u mladších přípravek se hra-
je 4 hráči +1 brankář, starší hrají 5+1. 

Žáci hrají na půlku klasického hřiště, a to formou 7+1. Důvodem 
zmenšení hřišť je, aby děti měly více kontaktu s míčem i se soupe-
řem a také aby si osvojili manipulační činnost s míčem, např. vedení 
míče, zpracování míče, přesnost a prudkost přihrávky, kličky, ode-
brání míče, střelba atd. 

Už od mladších a starších přípravek hrajeme soutěž, kde porovná-
váme síly se soupeři, jako je například Strání, Dolní Němčí, Újez-
dec, Nivnice, Vlčnov, atd. 

Celkem 10 soutěžních zápasů během jara, a to samé během podzi-
mu, tudíž mají děti docela slušné zápasové vytížení 😁. 

Tréninky máme dvakrát týdně, a to až na krátkou pauzu téměř celý 
rok. Trenéry to stojí nemalé úsilí, kdy ve svém volném čase a bez 
nároku na honorář tráví stovky hodin výchovou cca 45 dětí, za což 
všem patří VELKÝ DÍK.

Doufám, že jsem alespoň trochu, ve stručnosti, obeznámil čtenáře s 
fotbalovým děním těch nejmenších fotbalových nadějí, kteří působí 
v FC Bánov. 

za FC Bánov 
Honza Beníček 
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e-mail: zpravodaj.banov@seznam.cz

Společenská kronika
Narození:
r.2023

Mateo Čubík 516 
Meda Sošková 482

r. 2024

Markéta Miholová 634 
Tomáš Mahdal 800 
Mia Grančičová 292 
David Petrželka 494

Rozloučili jsme se:
r.2023

Josef Ševčík 273

r.2024

Bohumila Mahdalová 520 
Bohumila Suchánková 418 
Božena Kavková 425 
Ludmila Bujáčková 621 
Oldřich Jeřábek 339 
Miroslav Kubiš 130 
Josef Hauerland 23 
Anna Jankůjová 395

Naši jubilanti:
96 let

Františka Mahdalová 39

93 let

Vlasta Malková 721

92 let

Jarmila Nováková 399

85 let

Věra Nováková 139 
Františka Šlahařová 538 
Marie Vystrčilová 545

Dne 14. března tomu bude 20 let, 
co nás navždy opustila paní  
Františka Vystrčilová, naše  
maminka, babička a prababička.

S láskou a úctou vzpomínáme

Vzpomínky:

80 let

Jaroslav Foukal 596 
Anna Paulíková 610 
Josef Mahdal 559 
Marie Pavelková 304

Ludmila Machalíková 163

50.výročí sňatku

František a Dana Vystrčilovi 434

55. výročí sňatku

Ladislav a Ludmila Střelcovi  525

Všem jubilantům srdečně  
blahopřejeme.

Obec Bánov vás zve na

 79. výročí  
osvobození Bánova 

rumunskou armádou

Pietní akt se uskuteční ve středu  
25. dubna 2024 na hřbitově v Bánově.  
V 17:00 hodin proběhne položení věnců  

k pomníku rumunských vojáků  
a obětí II. sv. války z řad bánovských  
občanů. Všichni jste srdečně zváni.
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CENA: 
400,- KČ NA MÍSTĚ 
300,- KČ V PŘEDPRODEJI

BÁNOV

CHARITATIVNÍ FITNESS AKCE

PŘEDPRODEJ NA ADRESE: NUTUR LIFE - ZDRAVÁ VÝŽIVA,
KAUNICOVA 75, 688 01 UHERSKÝ BROD, TEL: 731 637 368

INFO K PROGRAMU NAJDETE:
@BANOVZIJESRDCEM_OFFICIAL @BANOVZIJESRDCEM

ŽIJE
SRDCEM

SOBOTA 27. 4. 2024 
OD 9:00

SPORTOVNÍ HALA BÁNOV

LEA GRANČIČ

DEEEPWORK
BODYART

STANISLAVA
VIKTOROVÁ

FUNKČNÍ TRÉNINK 
MOBILYTY  TRÉNINK

HUDDY

KRUHOVÝ TRÉNINK

MIŇO ONDRUŠ

BODYWORK
TABATA

TOMBOLA -  VŠECHNY VSTUPENKY BUDOU SLOSOVATELNÉ



Bánovský
kotlík

Bánovský
kotlík

Obec Bánov a Kulturní výbor obce 
vás zve na nultý ročník kuchařské soutěže

Přihlas svůj tým a zapoj se tak do velkého souboje

O NEJLEPŠÍ GULÁŠ V BÁNOVĚ
Kdy? sobota 4. května 2024 od 10 hod.

Kde? Areál pálenice v Bánově
Přihlásit se můžete emailem na adrese: zpravodaj.banov@seznam.cz do 7. dubna 2024.

V přihlášce uveďte, prosím, název týmu, jméno kapitána, jména dalších členů týmu,
kontaktní email a telefon a zda budete vařit ve vlastním kotlíku, či budete chtít zapůjčit.

Počet členů v týmu: 2-4. 
Minimální počet týmů pro pořádání akce je 6.

Pravidla a podmínky soutěže budou zaslány soutěžícím po uzávěrce přihlášek.


